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Per fi, després de tres anys i quatre mesos que
s’han fet llarguíssims, ja podem abraçar l’a-
miga, exregidora i exconsellera Dolors Bassa,
amb la certesa que continuarà lliure entre no-
saltres i no haurà de reingressar a la presó.
L’indult i l’alliberament als exconsellers empreso-
nats per l’1-O ha estat, segurament, la notícia
més esperada i rellevant dels darrers mesos. Al
nostre municipi, òbviament, l’impacte ha estat
major perquè qui patia un d’aquests encarcera-
ments era la torroellenca Dolors Bassa, persona
de bé i de ferma vocació pública que, malgrat la
duresa de la presó, ens ha donat una immensa
lliçó de serenor, integritat i humanitat.

El dia del seu alliberament, el 23 de juny, vaig
voler ser present a les portes de la presó per
donar-li la benvinguda, com a amic i com a al-
calde torroellenc. Allà també hi van ser el primer
tinent d’alcalde, Marc Calvet, i diversos regidors i
regidores, entre la gran multitud de persones i re-
presentants polítics i d’entitats. Va ser un moment
d’emoció molt intensa, que se’m reforça cada cop
que la veig gaudint d’allò que més estima, la seva
família, els seus amics i el seu municipi.

En un altre ordre de coses, l’actualitat continua
protagonitzada per la pandèmia. Semblava que
havíem revertit la situació, però després d’unes
setmanes de tranquil·litat, els contagis es van tor-
nar a reproduir de manera accelerada. Ha estat
una molt mala notícia que, la veritat, no esperà-
vem. Estic convençut, però, que en breu sor-
tirem d’aquesta nova onada de contagis i la
temporada no serà tan dolenta com ara
podem pensar. Ens trobem en un context històric
extremament complicat. No és fàcil trobar el just
equilibri entre la seguretat sanitària, les llibertats
i la protecció de l’economia. Però crec que som a
la recta final de l’epidèmia.

Pel que fa a l’actualitat municipal, com veureu en
aquest butlletí, és molt intensa. Les àrees mu-
nicipals continuen impulsant nombrosos pro-
jectes, hem pogut recuperar bona part del
batec cultural i fixat les bases d’una il·lusio-
nant millora de serveis, equipaments i espais
urbans que començarem a concretar en breu, un
cop es desplegui el Pla de Sostenibilitat Turística
(2021-2023) que ens ha concedit l’Estat. Hi des-
tinarem 3,6 milions d’euros, una xifra que ens

permetrà fer realitat un gran nombre de projectes
que, d’altra manera, trigaríem molts anys a poder
concretar només amb recursos propis. Aquest
segon semestre en veurem algun, però seran els
propers dos anys quan se n’accelerarà l’execució.

Vull reiterar-vos, també, la ferma oposició del
nostre Ajuntament al macroparc eòlic que es
projecta a la Costa Brava. El Ple ha aprovat per
unanimitat una moció on deixa ben clar el seu po-
sicionament. També formem part de la plataforma
de municipis afectats. Estem a favor de la transi-
ció energètica, però no a qualsevol preu i amb ins-
tal·lacions que atempten contra els grans valors
naturals i paisatgístics del nostre territori.

Jordi Colomí Massanas. Alcalde

«Confio que aviat frenarem
la nova onada de contagis i
tindrem una temporada mi-
llor del que ara pensem.»
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Vacunació massiva contra la
COVID-19 al pavelló vell
El pavelló d'esports vell de Torroella ha estat escollit com una de les tres seus
del Baix Empordà per portar a terme jornades de vacunació massiva contra la
COVID-19. Aquestes jornades, popularment anomenades “maratons”, formen
part de l'estratègia comarcal de vacunació i pretén convertir-se en un
instrument que ajudi a accelerar el procés al conjunt de la població. 

COVID-19

Les dues primeres sessions de vacunació mas-
siva a Torroella es van fer els dies 15 i 17 de juny,
per a la franja d’entre 40 i 59 anys, i van perme-
tre vacunar 1.596 persones, una xifra que van
valorar molt positivament els responsables del
dispositiu, coordinat des del CAP de Torroella i
Serveis de Salut Integrats del Baix Empordà. 

La bona evolució de la pandèmia va fer que el 21
de juny es reobrís l'oci nocturn i poc després, el
26, l'Estat decretés l'obligatorietat de l’ús de la
mascareta a l'exterior. Eren passes fermes cap a
la recuperació de la normalitat, però les bones
notícies van durar poc, perquè els contagis, so-
bretot a causa de la nova variant Delta, van co-
mençar a pujar, especialment entre els joves.
Això va fer replantejar les mesures i adoptar
noves restriccions.  Malauradament, aquesta si-
tuació i els missatges de països del voltant des-
aconsellant els viatges a la península, va
comportar una greu incidència en el desenvolu-
pament de la campanya turística.

Esperem que en unes setmanes la situació es
torni a normalitzar, un cop la vacuna arribi a la
franja ara més vulnerable, els joves. Mentrestant,
ens toca tornar a demanar molta prudència i res-

ponsabilitat. Ens hi juguem molt tots plegats.
Hem de minimitzar riscos sanitaris, però també
els econòmics que es deriven de les restriccions,
d'altra banda, sovint necessàries com s'ha de-
mostrat sanitàriament. 

«A finals de juny, pràctica-
ment la meitat de la pobla-
ció del Baix Empordà havia
rebut la 1a dosi i el 40 per
cent, la pauta completa.»
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El passeig de Catalunya torna a ser aquest estiu
un espai prioritari per a vianants. Un cop valorada
de manera molt positiva l'experiència de l'any
passat, que es va limitar a les nits de divendres
i dissabte, l'Ajuntament ha decidit tornar-la a im-
plementar, però ampliant-ne la restricció de cir-
culació de vehicles a tota la setmana. La mesura
es va posar en marxa l'1 de juny i acabarà a finals
de setembre. La circulació està restringida a par-
tir de les 20.30 h i fins al tancament dels esta-
bliments de restauració.

La circulació amb vehicles estarà permesa als
veïns i veïnes per accedir als garatges i als con-
ductors que hagin de retirar els seus vehicles en
cas que els tinguin estacionats a la zona blava.

L’Ajuntament vol consolidar una franja horària
preferent per a vianants i usuaris de les terras-
ses, que converteixi l'entorn en un espai més
amable, segur i de més qualitat urbana. Es vol
potenciar el caràcter cívic del passeig i contribuir
a la reactivació econòmica.

El passeig de Catalunya es reforça
com a espai prioritari per a vianants

Seguretat i Mobilitat

Radars als passejos
Catalunya i Vicenç Bou

La restricció de la circulació al passeig de Cata-
lunya es va assajar l’estiu passat de manera
complementària al reforç de les mesures per re-
cordar als conductors que el límit de velocitat en
aquesta via és de 30 km/h. Amb aquesta finali-
tat, l'Ajuntament va reforçar la senyalització ho-
ritzontal i vertical, i va incorporar, de manera
provisional i a efectes estadístics, un sistema de
control de velocitat per radar en aquest passeig
i al Vicenç Bou per avaluar el grau d’infracció.

Aquest any, els dos radars han començat a fun-
cionar, de manera permanent, el mes de juny,
amb el propòsit de contribuir a minimitzar el risc
d'accidents. L'objectiu no és sancionar, sinó ga-
rantir que es compleixen els límits de velocitat.
El repte és rebaixar de manera generalitzada la
velocitat, en dos punts especialment sensibles
de la via pública, per la intensitat de trànsit i la
presència de vianants.

El dimarts 11 de maig va entrar en vigor la mo-
dificació de l’article 50 del Reglament de circu-
lació que redefineix els límits generals de
velocitat en vies urbanes, en funció de la seva
classificació. Es tracta d'una norma estatal que
limita la velocitat a 30 km/h als nuclis urbans,
en les vies d'un únic carril per sentit de circulació.
Es pretén reduir la sinistralitat i afavorir també el
respecte pel medi ambient, la salut i la contami-
nació acústica. 

Reduir la velocitat a la travessera
Als nuclis urbans de Torroella i l’Estartit la veloci-
tat a la pràctica totalitat de vies està limitada a
30 km/h, a excepció de la travessera urbana de
Torroella (C-31 i Gi-641). En aquest cas, l’Ajun-
tament demanarà a Carreteres de la Generalitat,
titular de la via, que s’abaixi el límit dels 50 als
30 km/h, en el tram comprès entre el límit amb
el terme d’Ullà i el giratori del Caprabo. 

Nou límit de 30 km/h als
nuclis urbans
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L'Ajuntament ha ampliat, durant la temporada
alta, el servei de recollida porta a porta comercial
de cartró/paper i vidre, i ha promogut dues cam-
panyes de sensibilització adreçades als grans ge-
neradors, especialment, bars i restaurants.

La freqüència en la recollida, entre el 15 de juny
i el 31 d’agost, s'ha augmentat un dia. El calen-
dari queda de la següent manera:

ESTARTIT
Cartró/paper
Dilluns, dimecres, divendres + dissabte (nou dia)
Vidre
Dimarts i dijous + diumenge (nou dia)

TORROELLA
Cartró/paper
Dijous + dilluns (nou dia)
Vidre
Dimarts i divendres + diumenge (nou dia)

Compactadora industrial a l’Estartit
Per donar més facilitats als responsables dels es-
tabliment, aquesta temporada es manté, com
l’any passat a l’Estartit, la compactadora indus-
trial de cartró i els iglús situats al carrer Macel·lí
Audivert per a aquells casos en què siguin neces-
saris per un excés de residu. Els interessats
només cal que sol·licitin el codi d'obertura a:
mauguet@torroella-estaratit.cat o mcanales@to-
rroella-estartit.cat o bé al telèfon 972755152.

Dues campanyes de senbilització
Pel que fa a les campanyes de sensibilització, se
n'han impulsat dues, una de caràcter general,
que es porta a terme a través d'una educadora
ambiental del Consell Comarcal del Baix Em-
pordà, i una d'específica per a Torroella, a càrrec
de l'entitat sense ànim de lucre Ecovidrio, encar-
regada de la gestió del reciclatge d'envasos de
vidre a Espanya. Aquesta campanya ja es va fer
l'estiu passat amb molt bon resultat a l'Estartit.

Millores en el servei
Marc Calvet, regidor de Residus, argumenta que
l'increment de les freqüències forma part d'un
procés de millora i d'ajust del servei que està pro-
movent l'Ajuntament per adaptar-lo el màxim
possible a les necessitats de la població. Els can-
vis parteixen d'una avaluació prèvia i també abas-
taran la neteja de la via pública o de les platges. 

El conjunt de mesures sobre les quals s'està tre-
ballant es desplegaran progressivament i Calvet
confia que això es tradueixi en una «millora no-
table d'un servei essencial tant per a la bona
imatge de la destinació turística, com per al con-
junt de la població». Recorda que aquest servei
representa la factura municipal més elevada, per
la qual cosa des del govern municipal s’està ava-
luant de manera permanent com el porta a terme
l’empresa concessionària.

S’intensifica, durant l'estiu, la
recollida porta a porta comercial
L’Ajuntament vol facilitar el servei als usuaris, incrementar els percentatges
municipals de reciclatge i evitar que aquests residus recuperables vagin a
parar als contenidors de la via pública.

Seguretat i Mobilitat
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El Pla de Sostenibilitat Turística que l’Ajuntament
ha començat a desplegar aquest any contribuirà
al compliment i a la difusió entre la població, vi-
sitants i empreses dels Objectius de Desenvolu-
pament Sostenible (ODS) i l’Agenda 2030.
Aquestes dues accions són una iniciativa impul-
sada per l’ONU amb l’objectiu de posar fi a la po-
bresa, protegir el planeta i garantir que totes les
persones visquin en pau i prosperitat. L’estratègia
estableix 17 objectius, popularment coneguts
com a ODS, i 169 fites a assolir per a l'any 2030. 

Alineació amb els ODS
La direcció tècnica del Pla ha fet una avaluació
interna per determinar en quins dels 17 ODS en-
caixen els projectes planificats. Així mateix, en la
tasca de difusió de les actuacions també s'inci-
dirà a explicar aquesta vinculació.

Dúnia Oliveras, regidora de Turisme i responsable
del desplegament del Pla, argumenta que «l'Ajun-
tament i l'EMD de l'Estartit estan compromesos
a contribuir en l'assoliment dels ODS i l’Agenda

2030 mitjançant les polítiques locals i el foment
de la implicació de la ciutadania». Considera que
el Pla és una magnifica per assolir aquest repte.

L'estratègia i les accions del pla convergeixen,en
el compliment de 6 dels 17 ODS: Treball digne i
creixement econòmic / Ciutats i comunitats sos-
tenibles / Consum i producció responsables / Vida
submarina / Vida d'ecosistemes terrestres/
Aliança pels objectius.

El Pla de Sostenibilitat fomentarà
la difusió dels ODS i l'Agenda 2030

Pla de Sostanibilitat Turística de Torroella de Montgrí-l’Estartit (2021-2023)

El Pla de Sostenibilitat ja té definida la imatge
gràfica que l’identificarà i el farà reconeixible com
una actuació estratègica global. Ha estat elabo-
rada pel dissenyador torroellenc Plàcid Busquets
i parteix de la relació gràfica i cromàtica amb el
logotip dels ODS. D’aquesta manera se’n reforça
la vinculació i la sintonia en els seus objectius.
El primer recurs on s’ha aplicat ha estat en els
cendrers per a les platges. Tot i que es recomana
no fumar en aquests espais, l’Àrea de Turisme
en reparteix cada temporada per evitar que les
burilles acabin a la sorra. 

Imatge gràfica del pla
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Els instituts de la Bisbal, Palafrugell, Palamós,
Tor-roella i Sant Feliu de Guíxols han sumat siner-
gies i han impulsat conjuntament el projecte
coral FP Baix Empordà. Amb aquesta iniciativa
pretenen apropar la gran oferta en cicles forma-
tius de grau mitjà i superior que es pot trobar a
la comarca. El conjunt d'aquests cinc instituts del
Baix Empordà suma més de 25 cicles formatius:
19 de Grau Mitjà i 7 de Grau Superior.

El projecte es va impulsar el curs passat, però la
presentació oficial no es va poder fer per la pan-
dèmia. L'acte formal es va celebrar el 14 de maig
al teatre El Mundial, de la Bisbal, i va comptar

amb una àmplia representació institucional i de
les empreses que hi donen suport. Durant l’acte,
FP Baix Empordà ha distingit l'Ajuntament de Tor-
roella de Montgrí, l'Associació Montgrí Comerç,
l'Estació Nàutica l'Estartit-Illes Medes i el Club
Nàutic l'Estartit  pel suport i la implicació que
donen al projecte.

També han editat un llibret amb tota la informa-
ció, sobretot de la formació dual, especialment
destinat a empreses que vulguin tenir alumnes
amb aquests tipus de formació.

Més informació a www.fpbaixemporda.com

Presenten el projecte FP Baix Empordà 
Educació

Visita del president de la Diputació
Institucional

El  6 de maig vam rebre al nostre municipi la vi-
sita institucional del president de la Diputació,
Miquel Noguer. Es va reunir amb l'alcalde, Jordi
Colomí; el president de l'EMD, Francesc Ferrer, i
membres de l'equip de govern. A les oficines de
l'EMD de l'Estartit se li va fer una presentació del
Pla de Sostenibilitat Turística, en el qual la Dipu-
tació hi col·laborarà econòmicament. Tot seguit,
va visitar les obres de construcció de l'Espai
Medes, el futur centre d'interpretació de l'àmbit
marí del Parc Natural, que també compta amb
el suport de la Diputació. Més tard, acompanyat
de l'alcalde i de part de l'equip de govern, va vi-
sitar el carrer de Fàtima de Torroella, on aviat co-
mençaran les obres d’urbanització integral.

Sílvia Ferrer, gerent
de l’Estació Nàu-
tica;  Anna Com-
pany, regidora

d’Ensenyament, i
Àngela Junquer, 
representant de

l’Associació Montgrí
Comerç, amb els 
diplomes de les 
distincions 

concedides per FP
Baix Empordà.
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L'Ajuntament ha rebut en donació diverses obres
del fons privat d'art del reconegut violoncel·lista i
pedagog italià d'origen romanès Radu Aldulescu
(1922-2006), que havia viscut al municipi i es-
tava estretament vinculat al Festival de Música
de Torroella. Va ser Medalla del Montgrí l’any
2002 i té sepultura al cementiti de la nostra vila. 
Les obres han estat cedides per la seva  filla, Ro-
dica Aldoux, que manté la vinculació física i emo-
cional al nostre municipi. 

La signatura del conveni de cessió es va forma-
litzar el 3 de juny al despatx d’alcaldia. A l'acte hi
van assistir l'alcalde, Jordi Colomí, i les regidores
de Patrimoni Cultural, Natàlia Navarro, i de Cul-
tura, Roser Font. L'alcalde i les regidores van
aprofitar per intercanviar impressions amb Rodica
Aldoux i per agrair-li la generositat de la donació
i tot el que al llarg de la seva vida han fet ella i el
seu pare per la vila i pel festival. Alduescu va ac-
tuar-hi des del 1983 fins al 2002, quan es va re-
tirar com a intèrpret en un emotiu concert a
l'església de Sant Genís. A més, durant 13 anys
va ser professor i director dels Cursos d'Interpre-
tació Musical.

Torroella rep diverses obres del fons
d’art del violoncel·lista Radu Aldulescu

Patrimoni cultural

Concert Radu Aldulescu, violoncel; Antoni Besses,
piano. © JOSEP LLORET · Festival de Torroella 1987

El mes de juny es va tancar la fase de votació
del procés participatiu promogut per feminitzar
el nomenclàtor de Torroella i l'Estartit, de manera
que l’Ajuntament ja té els 12 noms de dones que
properament es posaran a carrers, places i es-
pais públics del nostre municipi.

Els resultats es traslladaran a la recent creada
Comissió Municipal de Nomenclàtor, que serà
l'encarregada de decidir-ne la ubicació, així com
de fer el seguiment de la priorització feta pel pro-
cés participatiu.

Durant el procés es van presentar 90 propostes,
de les quals es van validar 73 que són les que
es van posar a votació durant el mes de maig per
tal d'escollir-ne 12. 

Es tanca el procés participatiu per
feminitzar el nomenclàtor municipal

Participació Ciutadana

Les propostes guanyadores han estat:
• Locals: Marta Rigau, Quimeta de l’Horta,
Joana Darné i Maria Rosa Llos Comalat.
• Països Catalans: Joana Raspall, Muriel Ca-
sals, Caterina Albert, Neus Català.
• Universals: Rosa Parks, Marsha P. Johnson,
Berta Càceres i Anaïs Nin. 
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El 18 de juny es va obrir al públic l’accés a la co-
berta transitable de l'Espai Medes, el futur centre
d'interpretació de l'àmbit marí del Parc Natural
que s’està construint al port de l’Estartit. Per bé
que l'equipament es troba a l'equador de la seva
construcció, la planta mirador ja està operativa i
l'Ajuntament de Torroella de Montgrí ha volgut
que aquesta temporada se'n pugui gaudir. Es
convertirà en un espai emblemàtic del port des
del qual es té una magnífica panoràmica de les
Medes, el port, la platja i el poble de l'Estartit.
Com que l'equipament encara no està completat,
les persones amb mobilitat reduïda, de moment,

no podran utilitzar l'ascensor que s'ha habilitat i
que entrarà en servei quan l'Espai Medes com-
pleti la següent fase del projecte. 

L'obertura es va formalitzar amb un senzill acte
institucional en què van participar representants
de l'Ajuntament, l'EMD de l'Estartit i el Club Nàu-
tic l'Estartit (CNE). Els encarregats de retirar les
tanques que fins ara barraven el pas van ser l'al-
calde, Jordi Colomí; el president de l'EMD, Fran-
cesc Ferrer; la regidora de la Destinació Turística
Torroella-l'Estartit-Illes Medes, Dúnia Oliveras, i el
president del CNE, Jordi Ponjoan.

S'obre al públic la coberta-mirador
transitable de l'Espai Medes

Via pública i Turisme

L'Espai Ter va acollir el 15 de juny la 1a Jornada
de Turisme Inclusiu del Baix Empordà, organit-
zada pel Consell Comarcal del Baix Empordà. La
millora de l'accessibilitat turística és un dels eixos
de treball que s'impulsen des de l'àrea municipal
de Turisme. Per aquest raó, el nostre ajuntament
ha signat el conveni amb el Consell Comarcal i
la destinació Torroella-l'Estartit-Illes Medes forma
part del pla comarcal.  Així mateix, la millora de
l'accessibilitat és una de les actuacions incloses
i programades en el Pla de Sostenibilitat Turística
de Torroella de Montgrí-l'Estartit (2021-2023).
Concretament, l'acció projectada permetrà refor-
çar el programa municipal de Destinació Acces-
sible i contractar un servei de consultoria per
donar suport als allotjaments i empreses.

Jornada comarcal sobre
turisme accessible

L'Oficina de Turisme, la platja Gran de l'Estartit i
el Museu de la Mediterrània han estat distingi-
des, un any més, amb el diploma del Sistema In-
tegral de Calidad Turística en Destino (SICTED),
en reconeixement al compromís per la millora
contínua en els seus serveis. Del municipi,
també han rebut l'acreditació l'Estació Nàutica
l'Estartit-Illes Medes i 11 empreses: Aquàtica,
Costa Brava Divers, Diving les Illes, Hotel les Illes,
Unisub, Kayaking Costa Brava, Oceansub, Uni-
sub, Medaqua, Hostel Costa Brava i Restaurant
Palau lo Mirador. Aquest distintiu està promogut
per la Secretaría de Estado de Turismo i la Fede-
ración Española de Municipios y Provincias. Les
empreses, serveis i institucions distingides són
anualment avaluades.

Rebem una quinzena de
distintius SICTED
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Festival de Màgia de Torroella de Montgrí

FIMAG retorna amb més il·lusió que mai

Després d’un any d’absència obligada per la pan-
dèmia, el FIMAG va retornar a escena del 4 al 6
de juny, amb més ganes que mai per contribuir
a la tan anhelada normalitat cívica i cultural. En-
guany, a més, va tenir un valor especial ja que
celebrava el 10è aniversari, tot i ser la novena
edició, perquè l’any passat no es va poder fer. 

FIMAG està organitzada pel nostre ajuntament, i
la producció va a càrrec de l'Espai Ter i Massís
del Montgrí Produccions Artístiques. Compta
amb el suport del Departament de Cultura, la Di-
putació i Artsdecarrer.cat. Enguany, el patrocina-
dor principal ha estat SKODA Autopodium, al
qual han acompanyat un gran nombre de col·la-
boradors, la suma dels quals és imprescindible
per fer viable un esdeveniment d'aquest nivell.

Catàleg professional de màgia
FIMAG ha produït el primer Catàleg de màgia de
Catalunya. Es tracta d’un document en format
digital, consultable a fimagpro.fimag.cat, que
pretén aglutinar la gran quantitat i diversitat d’es-
pectacles que es produeixen al país. En total, ac-
tualment ja inclou fitxes de 104 espectacles
proposats per 67 mags.

En el marc del festival es va celebrar, el divendres
4 de juny, a l’Espai Ter, la 3a Fira de Programa-
dors de Màgia de Catalunya, un aparador de la
millor màgia i dels millors espectacles de la tem-
porada i, alhora, un punt de trobada entre mags
i programadors públic i privats. Aquesta proposta
pren més força en cada edició.

Fira estratègica municipal
Josep Martinoy, segon tinent d’alcalde i regidor
responsable de FIMAG, vol posar en valor el lli-
gam creixent que la màgia ha establert a la vila:
«El FIMAG és una aposta estratègica municipal
en la qual s’impliquen tota la ciutadania i el co-
merç local. Des de l’Ajuntament es destinen, en
funció de l’any, entre un 10 % i un 14 % del
pressupost a la cultura. Som sensibles a la cul-
tura i fem un esforç en aquest sentit, perquè en-
tenem que l’enriquiment cultural també pot ser
un element associat a la promoció econòmica».

FIMAG avança amb pas ferm per
esdevenir el festival de màgia de
referència al nostre país i va
registrar magnífiques dades de
públic i d’espectacles. En aquesta
nova edició es van vendre 5.200
entrades i es va fer 'sold out' en 43
de 63 espectacles, la qual cosa
demostra que hi havia moltes ganes
de màgia.

Màgia solidària

FIMAG PRO

Màgia singular
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La plaça de la Vila s’ha convertit en el que por-
tem d'any en un espai públic de reflexió i pensa-
ment, mitjançant el projecte «Filosofia a l'Àgora».
La proposta pretén apropar a la ciutadania co-
neixements i debats sobre temàtiques diverses i
fer-ho en un espai obert, seguint l'exemple de
l'antiga Grècia, on l'àgora era el centre cultural,
comercial i polític de les seves ciutats, les polis.
Aquest va ser l'espai per excel·lència on van di-
fondre el seu pensament els grans filòsofs. 

En les diferents sessions que s'han organitzat hi
han passat persones destacades i experts en els
seus àmbits i temes d’interès públics com: Àngel
Quintana, catedràtic d’Història i Teoria del Ci-
nema i degà de la Facultat de Lletres de la UdG;
Jaume Funes, psicòleg, educador i periodista;
Anna Boyé, fotògrafa i antropòloga experta en co-
munitats matriarcals; Najat El Hachmi, escrip-
tora; Quim Gallart, arquitecte, investigador i
novel·lista i Ousman Umar, fundador de l'ONG
NASCO Feeding Minds. Aquest projecte, que està
impulsat per l'Àrea de Cultura i Festes, ha tingut
una gran acollida de públic. L’activitat s'atura du-
rant l'estiu, però es reprendrà a la tardor. 

Cultura

Convertim la plaça de la Vila en un
espai de pensament i reflexió pública

El jurat ha decidit atorgar el III Premi Espai Ter
de música al cantautor empordanès Mazoni,
nom artístic de Jaume Pla, per finançar la pro-
ducció i la presentació del seu nou treball Lud-
wig, inspirat en l’obra de Beethoven. El jurat
premia “el caràcter innovador d’una creació que
parteix de la música d’un dels grans de la música
clàssica, fet que representa una nova mirada
oberta i de risc per part de l’artista bisbalenc».

L’Espai Ter acollirà i apadrinarà el projecte, i ofe-
rirà espai de residència. També col·laborarà en
l’enregistrament, l’estrena i la gira del nou disc,
que es publicarà el novembre. La producció
compta amb dos segells privats actius i dinàmics
en el territori que s’han posat d’acord per impul-
sar plegats el projecte: Bankrobber i Seed Music.
També compta amb el suport a la producció de
La Marfà-Centre de Creació Musical.

Mazoni guanya el Premi Espai Ter 2021
Espai Ter

L’inconformisme s’està revelant fa temps com una
peça clau en l’ADN de Jaume Pla, Mazoni, un dels mú-
sics més creatius i innovadors del panorama català.
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Hem arribat a l’equador del mandat. No ha estat un pe-
ríode gens fàcil. Segurament vivim un dels moments
més difícils de les darreres dècades. La pandèmia ha
trastocat les nostres vides, però no podem oblidar que a
Torroella i a l’Estartit també hem patit greument els efec-
tes dels temporals Gloria i Sant Jordi. Superada la fase
més dura, seguim planificant i projectant. Treballem per
fixar unes bases sòlides que ens permetin sortir-ne
reforçats com a municipi.
Estem preparats i il·lusionats per seguir millorant el nos-
tre municipi amb uns primers projectes i actuacions
que ben aviat veuran la llum: urbanització integral del
carrer Fàtima, inici dels projectes del Pla de Sostenibili-
tat, finalització de la nova biblioteca de l’Estartit, darreres
dues fases de l’Espai Medes, millora en la seguretat vial,
i tindrem el nou pavelló a ple rendiment. Aquests en són
alguns exemples, però el dia a dia és molt intens. L’aten-
ció als serveis socials continua essent una prioritat; se-
guim essent molt curosos en la gestió econòmica, la
reactivació econòmica i la promoció de la destinació.
Malgrat la cinquena onada de contagis, estem encarant,
sens dubte, el final de la fase més dura. Hem vist que
no ens podem relaxar. Per tant, mentre duri la situació,
per a l’Ajuntament la lluita contra la pandèmia i la
crisi econòmica continuarà essent una prioritat.
No volem acabar sense felicitar-nos per la llibertat de la
Dolors Bassa. Des del seu indult i sortida de la presó,
Torroella i l’Estartit tornen a somriure. 

Arribem a l’equador d’un
dels mandats més difícils
de les darrers dècades

Des de l’inici de legislatura estem portant a terme dos
projectes que sortien al nostre programa. Un el gestionem
des de les àrees d’Educació, d’Urbanisme i de Medi Am-
bient i es tracta dels Camins Escolars Segurs. L’hem es-
tructurat en fases, la primera de les quals comença a la
plaça Quintana i Combis, segueix pel c. del Roser fins a
la ronda Pau Casals i acaba a l’Espai Montgrí. Està com-
posta de voreres amples, carrils bici, zones enjardinades
i, per garantir la seguretat dels infants i  usuaris, també
hi posarem dos semàfors. Estem pendents de l’aprovació
del projecte definitiu i posterior licitació i execució. 
Ja hem començat a treballar en la segona fase del pro-
jecte, que serà entre l’Espai Montgrí i la zona esportiva.
Tenim el suport de totes les escoles, les quals fan una
tasca educativa i de conscienciació per fomentar l’auto-
nomia dels alumnes en un entorn segur i sostenible. 
L’altre projecte important per a nosaltres és la creació de
l’Espai Jove al convent de les Clarisses. En el procés de
participació ciutadana es va designar un local per ser
destinat a lloc de reunió i d’organització d’activitats des-
tinades a aquest col·lectiu. Aquest espai actualment l’u-
tilitza el Centre de Distribució d’Aliments. Comptem que
les properes setmanes podran traslladar-se a un altre
local i, per tant, podrem fer les obres d’adequació.
Hem hagut de superar moltes dificultats, però ens il·lu-
siona pensar que tots els esforços han valgut la pena.
Són dos projectes que estem segurs que milloraran molt
la qualitat de vida del nostre municipi.

Projecte Camins 
Escolars Segurs 
i Espai Jove

A algú li pot semblar una exageració, però gestionar ma-
lament el dia a dia no és governar. I els grans temes que
té pendents el municipi estan estancats. Si copiéssim un
article anterior que ja vam fer denunciant la inacció del
govern d’ERC i UPM seria igualment vigent, però empitjo-
rat, pel pas del temps. Això sí, fer-se fotos inaugurant
obres parcialment acabades i no accessibles no se’n des-
cuiden pas. 
Ara hem sabut que descomptar taxes als firaries per com-
pensar-los dels estralls de la COVID-19 resulta que es pot
fer, però als comerços i empreses locals, pel mateix con-
cepte, no. Ens fa molta curiositat saber l’argument ma-
croeconòmic que hi ha al darrere, que és econòmicament
racional i eficient ajudar a empreses de fora del municipi
i, en canvi, no fer-ho amb les del propi municipi. Se’ns es-
capa alguna cosa.
La realitat, però, és que la falta de diligència d’aquest go-
vern per recuperar el terreny que des del 1991 un privat
hauria d’haver tornat a l’Ajuntament és clamorosa. La ma-
teixa falta de diligència ens la trobem amb el conveni entre
l’Ajuntament i l’EMD. El mateix ens passa amb la conces-
sió de l’aigua potable, ni tan sols es plantegen de munici-
palitzar un servei tan essencial. 
Mentrestant, la brutícia i la inseguretat als carrers de l’Es-
tartit (alguns més que d’altres) reflecteixen que ni la gestió
del dia a dia són capaços d’afrontar. Interpel·lem directa-
ment als que havien estat els nostres socis de govern, al
grup d’ERC, que ens expliquin bé allò que ens van dir que
amb 10 regidors farem més feina. Ens ho expliquen?

Ser al govern només per
ostentar el càrrec, però
sense governar

ESPAI D’OPINIÓ DELS
GRUPS MUNICIPALS

UPM-Unitat i Progrés Municipal
upmtorroella@gmail.com
ERC
calvet.marc@gmail.com
Junts
sbartomeus@torroella-estartit.cat
CUP
torroella@cup.cat
Compromís amb Torroella i l'Estartit
jcordon@torroella-estartit.cat
L'EST-L'Estartit som tots
spibernat@torroella-estartit.cat
Ciutadans
pcuadros@torroella-estartit.cat
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Sembla que de cop i volta ens volen fer entrar amb calça-
dor les energies renovables. La teoria en si, no ens sembla
dolenta, ja que des de sempre, la nostra organització s’ha
caracteritzat per un ferm compromís amb l’ecologisme,
amb una mirada llarga cap a un futur verd i sostenible.
Però quan aquells amb qui sempre hem estat confrontats,
en tantíssimes coses, com ara el model energètic, ara ens
vulguin fer creure que s’han tornat ecologistes i que creuen
en un futur verd, ens fa dubtar i malfiar. 
Cal uns transformació total, fins i tot de sistema. Aquest
model «ecologista-capitalista» que ens proposen, ni és
verd, ni és ecologista, és simplement capitalista. Doncs, si
no fos perquè en trauran un gran i sucós benefici econò-
mic, que omplirà les butxaques dels de sempre, que l’e-
nergia provingui de l’energia eòlica, solar o nuclear, els
seria completament igual. Per a ells, l’únic objectiu és el
benefici econòmic. Sense pensar ni un sol moment en l’im-
pacte social, ecològic, ambiental i estètic.
Amb la implantació del projecte del Macroparc Eòlic Tra-
muntana, es pot arribar a consumar una agressió sense
precedents al territori, amb un impacte ambiental que pot
fer un mal incalculable.
Tenim un territori a bastament capaç d’oferir i subministrar
energia per al conjunt del país, sense la necessitat de ca-
rregar-se un dels espais naturals més rics i sensibles.
D’alternatives en tenim moltes, de territori només un.
Per això, des de l’Assemblea Local de la CUP de Torroella,
diguem RENOVABLES SÍ, PERÒ NO AIXÍ!

RENOVABLES SÍ, PERÒ
NO AIXÍ

El 20 de juliol va fer 5 anys de l’entrada al govern del nostre
ajuntament dels partits d’UPM i ERC. La situació és insos-
tenible. Any rere any, ens han pujat taxes i impostos; han
incrementat el capítol 1 ( sous i salaris ); segueixen invertint
prop de 2 milions d’euros anualment en inversions que ara
no toquen; tenen aturat, sense explicació coherent, la lici-
tació del servei d’aigua potable del municipi; volen privatit-
zar un equipament esportiu municipal, donant una
subvenció de centenars de milers d’euros a una empresa;
tenen diverses àrees de l’Ajuntament amb un desgavell
monumental, per la manca de GESTIÓ POLÍTICA, com
poden ser:  URBANISME (estan fent urbanisme a la carta
i d’amiguisme), TURISME (políticament nul·la gestió polí-
tica ) UOM-“La Brigada” (una imatge val més que mil pa-
raules, vostès veuen com està el poble) NETEJA I
RECOLLIDA D’ESCOMBRARIES (molt mala gestió política
del servei contractat i que paguem molts milers d’euros). 
Podríem dir-ne més, però queden molts més L’IM. En pàgi-
nes i articles anteriors de tots els L’IM podran llegir que l’A-
juntament funciona i fa moltes coses, però quan arribin a
l’apartat dels grups municipals, podran llegir la realitat de
la situació a l’Ajuntament i l’EMD, que l’equip de govern NO
explicarà mai i que només podrien saber-ho si tinguessin
l’oportunitat d’assistir als plens. Us convidem a assistir-hi.
Algú sempre dirà allò de: COMPROMÍS menteix!, i la veritat
és que no tenim cap necessitat d’explicar mentides i fer
crítica destructiva. Expliquem i diem les coses com són.

Critiquem els 5 anys de
govern d’UPM i ERC.
Diem les coses com són

“Seguim”, la paraula preferida del president de l’EMD de
l’Estartit (Més per l’Estartit-UPM). Però encara no queda
clar el que seguim fent. Sense rumb, sense accions, sense
solucions? 
Les passades eleccions municipals, el senyor Ferrer i el seu
equip van dir als veïns i veïnes de l’Estartit que votar UPM a
l’Estartit seria fantàstic per al poble. Van intentar camuflar-
se sota unes sigles diferents (Més per l’Estartit), però poc
cal gratar per veure que ells mateixos conformaven la llista
d’UPM a Torroella. Un únic partit amb sucursal a l’Estartit.
I aquest govern del canvi, que té majoria a l’Estartit i també
a Torroella, ha aprofitat aquests dos anys per augmentar
el pressupost de Torroella i reduir el de l’Estartit.
2 anys en què el conveni entre EMD i Ajuntament s’ha pror-
rogat 3 vegades fins a deixar-lo caducar, finalment, el pas-
sat juny. El poble de l’Estartit inicia una nova etapa que pot
acabar amb la dissolució d’una entitat que ha costat molts
anys aconseguir. Sense conveni, sense pressupost, amb
menys serveis, menys personal i menys dedicació. Firmar
un nou conveni implicaria més recursos per a l’Estartit i,
òbviament, menys per a Torroella. 
Pot semblar estrany que un president d’EMD deixi perdre
allò que dona sentit al seu càrrec, però no ens pot estra-
nyar gaire de qui sempre va dir que no creia en l’EMD. Ens
governa un partit que no creu en l’EMD, ni creu que l’Es-
tartit sigui digne d’autogestionar els seus recursos.
El senyors Ferrer i Colomí han fet un pacte per salvar Tor-
roella a costa de l’Estartit.

“SEGUIM”, però per
anar a on?

Va passant el temps i totes les propostes que portaven els
partits no les veiem reflectides enlloc. Tot allò que havien pro-
mès fer per als habitants de Torroella ha quedat ja en l'oblit.
Però aquí som nosaltres, Ciutadans, que ens comprometem
a complir tot el que portàvem en ment quan vau confiar en
nosaltres aquell 14 de febrer, mirant sempre pel bé de tots
els torroellencs i torroellenques.

Gràcies a la nostra contínua persistència diària hem accelerat
i aconseguit el primer canvi, que és un canvi en la plica de la
recollida d'escombraries. No ens quedarem aquí, sinó que
continuarem fins que la problemàtica del nostre municipi es-
tigui resolta al 100 %.

Ara, el nostre objectiu principal és la recuperació econòmica
del municipi creant llocs de treball de qualitat, sobretot in-
tentant ajudar la gent jove perquè pugui tenir oportunitats i
no hagi de traslladar-se a les ciutats per poder tenir l'oportu-
nitat de treballar d'allò que han estudiat.

Hem d'aconseguir que Torroella de Montgrí sigui un municipi
atractiu per emprendre negocis i que les empreses puguin i
vulguin venir a instal·lar-se a la nostra localitat.

Amb tot això, no oblidarem l'impuls d'un pla municipal que
faciliti el reemplaçament generacional dels treballadors au-
tònoms, el manteniment de l'activitat i l'ocupació en negocis
sense successió empresarial de Torroella de Montgrí.

El camí per a reactivar
Torroella de Montgrí





El curs 2020-2021, l’àrea educativa del museu
ha acollit 3.915 usuaris. Valorem molt positiva-
ment aquesta dada en un curs que ha hagut de
conviure amb una incertesa constant, unes me-
sures canviants i restriccions de mobilitat. El
52% dels usuaris han estat de Torroella i de  l’Es-
tartit, respecte el 46% d’usuaris de la província.
Un 2% han estat de la província de Barcelona.

Aquest curs passat hem treballat per oferir diver-
ses novetats, entre elles tres activitats de nova
creació: «El cas de la desaparició del turó», per
educació primària, «Antropòlogues al Montgrí»,
per cicle superior de primària i educació secun-
dària, i «Connectem amb l’entorn», per educació
infantil. A més, s’han creat recursos digitals per
complementar el treball de diferents activitats,
entre aquestes, el recurs digital de «La vida arran
de mar» disponible al web del museu.

Volem agrair als centres educatius la seva con-
fiança en la proposta educativa del museu en un
curs tan complex i incert. I reivindiquem el
museu com un espai des d’on els alumnes han
pogut gaudir d’un contacte amb el territori ne-
cessari, positiu i estimulant per a tots ells.

Gran participació en
les activitats
educatives malgrat
el context COVID-19

Música, exposicions,
cinema i visites guiades
per viure l’estiu al museu
El museu us té preparats per a aquest estiu una
extensa programació per a tots els públics.

Per descobrir el patrimoni i la història local, s’ha
programat la visita «La Mina d’aigua» i la visita
«La guerra de l’arròs», que ens permetrà desco-
brir un important enfrontament social de principis
del segle XX per causa d’aquest cultiu.

Al juliol, els dies 14, 21 i 28 hi haurà tres ses-
sions del cicle Cinema a la Fresca, amb els do-
cumentals Els caus del Montgrí, de Jordi
Bellapart; Fer de Músic, en veu de dona, i 40
anys de Continuïtat.

A l’agost, tornen els Capvespres musicals amb
tres concerts a la terrassa. El dimecres 4 tindrem
l’actuació Fang i núvols, a càrrec de Magalí Sare
i Manel Fortià; el dijous 12 d’agost Gaya, a càr-
rec de Gaya Duet; i el dijous i dimecres 19 Nas-
cimento a càrrec de Takeuchi Quartet.

I durant tot l’estiu podreu visitar les exposicions
temporals «A on anirem dels diumenges?», d’I-
rena Visa, i «De l’església a l’Auditori», que com-
memora els 40 anys del Festival de Torroella.

Al Museu de la Mediterrània continuem amb la
tasca de Museu de Suport Territorial. Oferim as-
sessorament tècnic als municipis, donem suport
en la creació de nous actius de valor i potenciem
el patrimoni cultural i natural del Baix Ter. 

Alguns exemples d’aquesta tasca són els treballs
realitzats en diferents fases de la cartelleria de
Gualta, Palau-sator i Bellcaire d’Empordà i la re-
alització d’activitats educatives a les escoles de
Verges i Ullà. De cara a l’estiu, s’ha programat
un complet cicle de sortides per tots els pobles
que estan dins el projecte. I tenim en cartera
noves accions per a la tardor a Pals i a la Tallada
d’Empordà. 

Museu de Suport
Territorial



Des de l’Ajuntament treballem per re-
cuperar una gran part de la programa-
ció de Sant Genís seguint el model
anterior a la crisi sanitària, com poden
ser els concerts juvenils, espectacles
de carrer, etc., però exceptuant aquells
actes que impliquen aglomeracions i
una gran interacció social, encara pro-
hibits per les restriccions vigents. Així
mateix, les ubicacions, els aforaments
i els formats de celebració encara es
veuran mínimament afectats, tot i que
la intenció del consistori és poder gau-
dir d’un Sant Genís cada vegada més
normalitzat. 

Concurs de cartells
Enguany, hem recuperat el concurs per
escollir el cartell anunciador de Sant
Genís. Entre les propostes presentades
a la convocatòria pública, una comissió
formada per professorat de l'Aula d'Arts Plàstiques i representats de l'Àrea de Cultura i Festes, en van se-
leccionar tres. Després d'un procés de votació a xarxes socials, el guanyador va ser el presentat per Mont-
serrat Bosch Fornells. Aquest ha estat el primer acte que ens ha portat a la nostra vila l'esperit de Sant
Genís, en un any molt especial que tenim moltíssimes ganes de viure amb intensitat. Des de l’Ajuntament
felicitem la guanyadora i donem les gràcies a totes les persones que hi han participat i han votat.

Treballem per una
Festa Major el més
normalitzada
possible
Montserrat Bosch Fornells
guanya el concurs de cartells

Giropoma i l’Auditori Teatre Espai Ter posen en marxa la iniciativa solidària Gala Pro Baix Ter que se ce-
lebrarà anualment per recaptar finançament per a projectes d’interès social al Baix Ter. En aquesta pri-
mera edició, les residències Vila Vella, Santa Caterina i Vila Montgrí en seran les beneficiàries. 

L'acte central de la Gala Pro Baix Ter tindrà lloc a l'Espai Ter el 19 de setembre amb el concert del Cor
Geriona, acompanyat per la Girona Banda Band, que presentaran l'espectacle La màgia del cinema.
Tothom que ho desitgi pot col·laborar amb la iniciativa comprant entrades per a l'actuació o fent un in-
grés bancari en un compte corrent que es pot consultar al web www.espaiter.cat. 

Espai Ter i Giropoma engeguen un projecte solidari


